
 Číslo materiálu : 5/01 

Komise: Komise pro městská sídliště 

Datum :   16.3.2015 

Přítomni: 

 

 

 

Hosté: 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

M.Králik,Ing.Z.Jirásek,J.Kozák,Ing.Majznerová, Ing.J.Kropáček CSc, J.Cihlářová, 

RSDr.V.Holub, M.Reichlová, Š.Tesárková, D.Papaj, Ing.Vališ 

 

 

Ing.Štolbová,J.Pospíšilová,Ing.arch.M.Kremla,B.Doubrava,V.Janeček,J.Čermák, 

M.Hlavatý  

Z.Dvořák, Ing.Exner, O.Hlavatý,J.Čermák,L.Průcha,L.Pečenka, 

J.Adamová,J.Beránek,P.Berka, M.Janásková, J.Suchánek, Jan Ostrihoň 

Člen RM:  

Příští jednání: 4.5.2015 v 15.30 hodin – zasedací místnost MÚ, Václavské nám.182 

 

1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         

Rada města  

bere na vědomí zápis z komise pro městská sídliště ze dne 16.3.2015 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře : 

 

1.  Zahájení jednání, prezence. 

2. Stanovisko členů komise z Hloušky k návrhu projektu, předloženého na minulém jednání 

panem Vepřkem – parkování - Ing.Štolbová, J.Pospíšilová . 

3. Různé – sídliště Hlouška. 

4. Informace o stavu etapy II.a a II.b; možné alternativy pergoly – Ing.arch.Kremla. 

5. Projednání žádosti Sparty Kutná Hora o.s. – V.Janeček. 

6. Různé: 

- info z OSM (plnění domluvených úkolů – viz tabulka, komentář Ing.Štolbová); 

- předání žádosti komisi životního prostředí ohledně pokácení stromů – ul. J.Palacha – 

Ing.Štolbová, J.Kozák; 

- přístřešek u tělocvičny J.Palacha; 

- příspěvek Ing.Kropáček, CSc., M.Reichlová; 

- Streetworkoutové hřiště. 

 

 

 

1. Zahájení jednání, prezence, schválení jednacího řádu komise. 

Jednání  zahájil předseda komise, přivítal hosty, seznámil s programem. 

Kladně hodnotil internetové diskuse mezi členy komise (umožněno zřízením skupinové adresy). 

Zrušení členství – pani D.Zbraňková – RM schválila odvolání z komise pro městská sídliště 

Žádost o zrušení členství z pracovních důvodu podal O.Hlavatý – předána žádost kanceláři 

tajemníka. 

Členové komise vyjadřovali souhlas se zveřejněním osobních údajů na internetových stránkách 

města. Rozhodování bylo individuální. Zveřejnění údajů bude realizováno dle požadavků. 

 

První část jednání věnována problematice městského sídliště Hlouška. Diskusi vedl pan Michal 

Králik. 

 

2. Sídliště Hlouška 

Projekt OSM, předloženo panem Vepřkem 

Vyjádřit se k navrženému projektu (zpracovatel Ing.Kejval) měli především členové, kteří bydlí 

v této lokalitě. 

V celém řešení se počítá s celkovým nárůstem oficiálních 94 parkovacích míst. 



M.Reichlová – občanům se nelíbí změna způsobu parkování, respektive výstup z vozidla směrem 

na chodník (řidič je zvyklý dívat se do zrcátka); 

- nesouhlasí s jednosměrkou ve směru od divadla po Zelenkovu ulici – opačně by vyhovovala 

mnohem více; 

- navrhuje nejprve vyzkoušet instalování velkých zrcadel na obou koncích ulice Puškinská; 

- navrhuje zřízení anonymní schránky na dotazy vedle vývěsky – starší lidé nemají internet a 

chtějí reagovat raději písemně a hlavně anonymně  - návrh neměl odezvu, doporučeno 

v případě potřeby využívat schránku u podatelny MÚ ve Vlašském dvoře. 

M.Králik – na vývěsce jsou uvedeny kontakty, lze reagovat i telefonicky; 

- konstatoval, že parkování a parkovací místa jsou bolestí i tohoto sídliště; 

- navržená jednosměrka (její směr) dle průzkumu obyvatel nevyhovuje. 

Ing.Jirásek – požádal o stanovisko OSM k těmto vyjádřením. 

Ing.Štolbová – osloví pana Ing.Kejvala s požadavkem na jeho reakci – zásadní otázka, je možná 

jednosměrka opačným směrem než je v projektu? 

 

3. Různé – sídliště Hlouška 

Ing.Kropáček  

- chybí lavičky na sídlišti; 
- bylo by vhodné prostory okolo laviček při stezce podél Vrchlice k Sedlci doplnit odpadkovými 

koši (reakce Ing.Štolbové – nelze ke každé lavičce instalovat i koš); 

- v minulosti byly při Masarykově ulici dvě desky, které informovaly o dislokaci domů v sídlišti 

Puškinská, Trebišovská podle čísel popisných, asi by stálo za úvahu něco podobného obnovit. 

Ing.Štolbová – vše je o penězích, zjistí kolik by to stálo. 

D.Papaj – domnívá se, že i na Šipší by bylo vhodné jednu info tabuli umístit u Kauflandu, tam chodí 

hodně lidí. Případně přesunout tu, která je již uvnitř sídliště na konci ulice Lučanská. 
 

Plot kolem dětského hřiště v ulici Trebišovská 

M.Reichlová - dochází k neustálému poškozování plotu okolo dětského hřiště v Trebišovské 

(prostřednictvím skupinové e-mailové adresy každý obdržel i fotodokumentaci). Jak 

zamezit???! Děti ničí plot a prolézají po střeše, hlavně v odpoledních hodinách, je nutná kontrola 

MP. 

K tomuto problému proběhla rozsáhlá diskuse. 

B.Doubrava – Městská policie – vytočit hned číslo 156, hlídka přijede 

Ing.Kropáček, CSc.,- děti z Družební nejen že prolézají plot, ale míčem ničí okolní  budovy a 

pochopitelně dělají hluk i mimo hřiště 

M.Králik – v minulosti byl správce hřiště, byl klid a pořádek, nemusel se řešit problém tohoto 

druhu, bylo by vhodné ho znova ustanovit 

Ing. Vališ – každý občan by měl hned nahlásit MP 

Ing.Majznerová – míčové aktivity a hry mládeže nějakým způsobem soustředit na hřiště 

tzv..“Průmyslovák“ 

M.Hlavatý – domnívá se, že MP o problému určitě ví, doporučil by instalovat na dětské hřiště i 

druhou vchodovou branku z druhé strany, domnívá se, že oficiální vchod, je pro děti „z ruky“, 

proto lezou přes plot, nebo si nacházejí jiné možnosti vstupu na hřiště 

Ing.Jirásek – požádal OSM, zda by nepouvažovalo o možnosti řešení – vstup na hřiště i z druhé 

strany 

M.Králik – požádal MP, zda by mohla v lokalitě Hlouška namátkově hlídkovat kolem 6.-7. ranní a 

večer kolem 18.–19. hodiny 

 

Zřízení záchodku na sídlišti Hlouška 

J.Kozák – schází mu WC; turisté chodí až z nádraží pěšky, v jiných městech jsou instalovány, 

proč by to nemohlo být i v Kutné Hoře, jeho názor podpořil Ing.Vališ 

Š.Tesárková,M.Reichlová – jsou proti realizaci záchodků na sídlišti, obávají se, že by byly 

okupovány bezdomovci 

Ing.Štolbová – obává se záporné reakce obyvatel, v blízkosti kterých by bylo WC vybudováno, 

není však problém s tím, že by se na sídlišti Hlouška vybudoval, je nutné vytipovat lokalitu, kde 

by stálo WC, pořízení WC by stálo cca 200 – 230 tisíc korun a musí se počítat i s náklady na 



obsluhu. Dle jejího názoru je nutné si stanovit priority, dle potřebnosti a důležitosti, finanční 

prostředky nejsou neomezené. 

M.Králik – je proti realizaci WC, jsou důležitější věci na sídlišti, na které budou potřebné finanční 

prostředky. 

 

Dotazy a náměty k Městské policii – zodpovídal pan Boris Doubrava 

M.Reichlová – Ráda by konzultovala dění na sídlišti Hlouška po stránce bezpečnosti. Sama byla 

svědkem slovního útoku dětí převážně romského původu na těhotnou ženu se dvěma malými 

dětmi. Malému dvouletému dítěti, které šlo, nic netušící po chodníku okolo, hodili na hlavu 

fotbalový míč. Naštěstí uskočilo. Při podání pomoci postižené mamince, se stala terčem 

verbálního útoku ona sama. 

Navrhuje: 

1) požádat městskou policii o obnovení pravidelné kontroly sídliště;  

2) informovat občany, že také vznikla nová komise pro bezpečnost a bylo by dobré uveřejnit na 

nástěnce kontakty, kam se mohou v případě potíží ozvat, ne vždy jde volat policii, protože 

agresoři rychle utečou; 

Ing.Jirásek – sídliště Šipší  

- námět od občana z Opletalovy ulice, v této ulici jezdí auta velmi vysokou rychlostí, přestože 

zónová značka umožňuje pouze 30 km/hod., zda by nebylo vhodné to řešit retardéry či alespoň 

by MP nemohla v této lokalitě měřit rychlost. 

Komise doporučila spíše měření. 

- Parkování naproti mateřské školce u trafostanice, auta stojí na trávě a po výjezdu ve vlhkém 

počasí je bláto roznášeno po komunikacích. 

J.Kozák – auto u Billy – vrak stojí asi 1,5 roku a nic se neděje. 

Pospíšilová – vědí o tom, ale je zdlouhavé administrativní řízení (musí se vyhledat majitel). 

 

B.Doubrava vše projedná s vedením MP. 

 

4. Informace o stavu regenerace sídliště - etapy II.a a II.b; možné alternativy pergoly 

– Ing.arch.Kremla 

 

Zatím možné varianty pergol nebyly předloženy, ing. Kremla připomene Ing.Krásnému. 

 

Návrh financování etapy II.b byl předložen Zastupitelstvu na mimořádném jednání 17.3.2015 a 

byl schválen takto: 

 

Usnesení č. 36/15 k regeneraci panelového sídliště - etapa II.b  

Zastupitelstvo města s c h v a l u j e  

a) realizaci akce Regenerace panelových sídlišť - etapa II. b /2015 jako pokračování etapy II.a s 

tím, že rozpočet akce ve výši 6.582.558,-Kč bude spolufinancován poskytovatelem dotace MMR 

ČR ve výši 4.000.000,-Kč 

b) finanční spoluúčast města na této akci ve výši 2.582.558,-Kč 

 

Ing.arch.Kremla – byl zpracován  projekt pro podání žádosti o dotaci. Není jisté, že ji určitě 

Město obdrží (rozhodnutí padne asi v červnu 2015). 

Ing.Krásný aktivně pracuje na projektu. 

Vše záleží na finančních prostředcích. 

Lze předpokládat varianty vývoje: 

- najednou realizovat obě  etapy II.a a II.b 

-II.a se začne co nejdříve (dořešeny problémy s protihlukovou stěnou), do konce roku by se 

etapa měla dokončit 

Ing.Jirásek – k etapě II.b by se mělo ještě diskutovat po předložení variant pergol. 

 

 

 

 

 



 

5. Projednání žádosti Sparty Kutná Hora o.s. – V.Janeček 

Předseda komise mládeže fotbalového oddílu pan Václav Janeček s panem Jiřím Čermákem 

předložili ke zvážení žádost a taky doporučení řešení níže uvedené problematiky. Problematika 

byla konzultována i s panem starostou, který doporučil ještě projednat s komisí sídliště.  

Na adrese Jana Palacha 167 (bývalý byt školníka) se nachází prázdná stavba technického 

vybavení. Tato stavba se nachází v těsné blízkosti fotbalového hřiště tzv. umělky. Žádají, zda by 

bylo možné využít do budoucna tyto prostory jako zázemí šaten, sprch a občerstvení, sloužící 

hlavně pro mládež fotbalového oddílu Sparta, o.s. (původně zde byl záměr na vytvoření 2 b.j., 

rekonstrukce by stála cca 2 mil Kč) 

 

Dle pana Janečka by jejich představa byla, že by objekt byl majetkem města a Sparta by šla do 

nájmu. 

Kozák – určitě by tam byl problém s parkováním; 

Janeček – nebyl, stav by zůstal stejný, protože sportovci jsou tam i teď, akorát nemají své 

zázemí; 

Ing.Vališ – protestoval, dle jeho názoru by o.s. mělo výhodnější podmínky, on jako podnikatel 

nemá výhody; 

M.Králik – nemyslí si, že by byla Sparta zvýhodněna, taky musí platit nájem; 

Pan Holub – dotaz, zda budou potřeba nějaké terénní úpravy (ne); 

Ing.Jirásek – dle jeho názoru je to dobrý nápad a budova by byla vhodně využita. 

 

Komise doporučuje souhlasit s využitím bývalého bytu školníka při ZŠ Jana Palacha 

jako zázemí sloužící pro mládež fotbalového oddílu Sparta o.s. 

 

6. Různé 

Streetworkoutové hřiště 

Na základě úkolu RM předložil odbor správy majetku návrhy míst pro realizaci (bylo všem 

posláno prostřednictvím skupinového e-mailu)včetně fotodokumentace 

 Žižkov, v ulici Ku Ptáku, vedle dětského hřiště;  

 Hlouška, v ulici Puškinská, v prostoru dětského hřiště (menší sestava); 

 Hlouška, hřiště „Průmyslovák“, zde se ovšem musí zvážit jeho budoucí využití; 

 Šipší, v ulici Opletalova za čp. 130 vedle stávající zpevněné plochy, vlastníkem pozemku 

je Státní statek. 

Dle pani Marhanové z OSM, která materiál zpracovala: „je pro přesné určení ceny nutné 

znát požadavky na vybavenost a místo umístění, dle kterého se zvolí dopadová plocha. 

Následně se zpracuje návrh či jednodušší PD, která může sloužit k žádosti o dotaci. Pro 

úplnost dodáváme, že OSM v rozpočtu pro letošní rok nedisponuje žádnou investiční 

položkou pro zřízení této sportovní vybavenosti.“  

 

P.Berka – elektronicky - dle jeho názoru vzhledem k možnostem veřejného sportování by realizoval 

dvě: a) Šipší – cesta k rozhledně, následně další prvky např. pro seniory a běžné občany b) Puškinská 

– Průmyslovák 

  

Po diskusi stanovisko komise: 

Členové komise doporučují realizaci streetworkoutového hřiště dle návrhu OSM v lokalitě 

Hlouška – Puškinská, v prostoru DH a v lokalitě Šipší  - za čp. 130 Opletalova ulice. 

 
 

 

 



 

Kontakty na členy komise na www stránkách města 

Diskuse k tématu, zda členové chtějí své osobní údaje včetně fotografií zveřejnit na netu. Každý 

měl možnost se k problematice vyjádřit a písemně stvrdit, s čím souhlasí. 

 

Dotaz směrující k vedení města- zůstává z minula 

Komise prosí vedení města o informaci ohledně areálu bývalé Avie, zda existuje nějaký 

posun současného stavu? 

 

 

Připomínka pana Papaje 

- oprava obrubníků v ulici 17.listopadu před vchodem 106 – Hotovo; 

- pan Papaj uvítal rychlou reakci, ale u vedlejšího vchodu je ten samý problém. 

 

Návrhy pana Vališe – stojan na kola u ZŠ Jana Palacha – opakovaná diskuse k tématu 

Ing.Jirásek – jednal s pani ředitelkou i pani Nechojdomovou z odboru školství, nepovedlo se mu 

s pani ředitelkou dohodnout na okamžité realizaci, zatím nejsou finanční prostředky, snad 

koncem roku. 

OSM: Přístřešek a stojan na kola do areálu školy si  bude muset pořídit škola, pak se to zavede 

do majetku  

 

Pěstování jedlých stromů 

Ing.Majznerová- přišla s nápadem, obohatit sídliště zasazením tzv. jedlých stromů, že to viděla 

v jiných městech a je to dle ní zajímavý nápad, podpořil jí hlavně Ing.Vališ. 

Ing.Štolbová – nezavrhuje tento nápad, ale do městského prostoru se to moc neprosazuje, je to 

nákladná záležitost hlavně údržby (vosy, nepořádek); ale zároveň nezavrhuje tento nápad – 

bylo by možné realizovat výsadbu lískových oříšků, či ořechů. 

Požádá komisi ŽP o vyjádření k jedlým stromům na sídlišti. 

 

Chodníky 

Vydláždění chodníku kolem domu čp.577 Puškinská. 

Komise podporuje jako prioritu vydláždění chodníku před čp. 577 v ulici Puškinská 

 

Kontejnery 

M.Králik - V ulici Puškinská 545-549 se nedá pořádně dostat ke kontejnerovému stání – chybí 

chodník – když prší, chodí se po blátě. 

 

Pan Kozák a jeho opakovaný požadavek (citace)Řešení parkování před školou Jana Palacha a 

vytvoření jednosměrky  - z hlediska bezpečnosti 

„ Jsem již 5 let v komisi, právě problém v naši ulici Jana Palacha mě přivedl do této komise. 

Sledují dění, natáčím to na kameru, předáno jak panu starostovi, tak Policii, dle něj se situace 

v ulici nelepší, naopak je stále horší; ŠD se přestěhovala nahoru (vozí se sem děti již od 6 

hodiny ranní a provoz končí večer ve 20 hodin(různé kroužky), dle jeho názoru by se situace 

měla řešit hned a ne čekat do doby, než se stane neštěstí.Žádá vyřešení situace, buď 

jednosměrkou nebo opatřením, které by zamezilo zastavování aut“. 

Ing. Jirásek – komise se jeho požadavkem v minulosti zabývala opakovaně a nikdy nedala 

doporučení na zjednosměrnění ulice. Situace před školou však opravdu není dobrá. 

 

Dohodnuté nové úkoly s OSM – náměty od členů komise 

 

číslo zadání Zodpovídá + 

poznámka o průběhu 

termín 

1/15 Družební ulice – velké 

květináče, objednat osázení 

OSM 

Pracuje se na tom 

30.6.2015 

2/15 Vydláždění chodníku kolem 

domu čp.577 Puškinská 

OSM 

Udělaná cenová 

kalkulace – cca 125 

30.6.2015 



tis bez DPH 

Komise podporuje 

jako prioritu 

3/15 Realizace schodů u garáží 

Hlouška 

OSM 

Předáno na odbor 

investic, hotová 

kalkulace 

30.6.2015 

4/15 Havířská stezka 141 – 

problém s břízou - zkrácení 

OSM 

Objednáno u TS 

30.6.2015 

5/15 Žádost o kácení dřevin – 

Kozák, předání na komisi ŽP a 

zajistit posudek 

OSM 

Zadáno zpracování 

posudku, následně 

bude předáno komisi 

ŽP 

30.6.2015 

6/15 Prověřit možnosti 

vodorovného značení Hlouška 

OSM 

Objednáno, bude 

realizováno při 

zónovém čištění 

30.6.2015 

7/15 Obrubníky ulice 17.listopadu 

před vchodem 106 

OSM 

HOTOVO 

30.6.2015 

8/15 Rozbitý kontejner Puškinská OSM 

Nenašel se, dle pani 

Reichlové ho částečně  

někdo opravil, ale 

byla by vhodná 

výměna nebo 

definitivní oprava 

30.6.2015 

9/15 Vymletý chodník Havířská 

stezka od dřevníku po 

křižovatku 

OSM 

Jedná se cca o 40 m, 

kalkulace na 120 tis. 

30.6.2015 

9/16 Kontejnerové stání, Puškinská 

545-549 – těžká dostupnost 

v deštivém počasí 

Prověří OSM  

 

 

 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM :  

Komise prosí vedení města o informaci ohledně areálu bývalé Avie, zda existuje nějaký 

posun současného stavu? 

Komise doporučuje souhlasit s využitím bývalého bytu školníka při ZŠ Jana Palacha 

jako zázemí sloužící pro mládež fotbalového oddílu Sparta o.s. 

Členové komise doporučují realizaci streetworkoutového hřiště dle návrhu OSM v lokalitě 

Hlouška – Puškinská, v prostoru DH a v lokalitě Šipší  - za čp. 130 Opletalova ulice. 
Komise podporuje jako prioritu vydláždění chodníku před čp. 577 v ulici Puškinská. 

 

 

4) Reakce rady města : 



 

 

Zapsal : Bc. Alena Děkanovská 

Elektronicky ověřil : Ing.Zdeněk Jirásek 

 


